
Valne zhromaždenie ACE - Leuven - 2013. 06. 07,08 
 
Termín: 6/7 jún 2013. 
 
Účastníci za SKA: Martin Drahovský 
 
Na základe požiadania Českej komory architektov som zastupoval na rokovaní aj ČKA. 
 
Rokovanie sa konalo v meste Louven, cca 15 minút vlakom od Bruselského letiska -teda miesta 
omnoho prístupnejšieho pre delegátov, ako samotná Brusel. Valné zhromaždenie sa konalo na 
Írskej college, založenej v 17 storočí, moderne vybavenej a zrekonštruovanej. 
Írska college pre rokovanie bola zvolená, nako ľko prezidentkou ACE je Selma Harrington z Írska, 
a v súčasnosti sa končí polročné prezídium Írska v EU.  
Úvodnej  časti rokovania sa zúčastnil aj minister Írskej republiky pre reformu verejných služieb a 
úradu verejných prác pán Brian Hayes a spolu sním aj riadite ľ architektonických služieb 
ministerstva verejných prác pán Ciaran O´ Conor. 
 
Program 
Úvodná reč ministra zahŕňala sumarizáciu predsedníctva Írska a otázky  

-Potreba spolupráce PPP pre zníženie verejných výdavkov - v US sa až 80% verejných 
stavieb deje v PPP režime. 

-Vytvorenie programu postupného školenia 
-Vytvorenie špeciálneho spôsobu vo verejnom obstarávaní pre intelektuálne služby 
-Udržateľné navrhovanie a úspora energie 
-Skvalitnenie urbánneho plánovania a navrhovania so zameraním na verejnú dopravu a 

cyklistické trasy 
-Využívanie nových materiálov a nových technológií 
-Prioritným programom sú udržateľné budovy a udržateľný ekonomický rozvoj 

Následná správa prezidentky Selmi Harrington bola orientovaná na zvýraznenie priorít ACE 
vzhľadom na prítomnosť ministra.  

-Zvýraznenie sektorálnej štúdie ( ACE štúdia o architektonickej praxi v jednotlivých krajinách 
EU), ktorá sa vykonáva v dvojročnej periodicite a dáva ACE obraz o situácii architektov 
v jednotlivých krajinách EU, ako bázu pre ďalšie smerovanie základných cieľov ACE. 
Z nej vyplynulo v súčasnom čase kríza ovplyvnila skoro celú Európu, zvýšil sa počet 
architektonických kancelárií vzh ľadom na rozdrobovanie väčších kancelárií na menšie 
a že cezhraničná mobilita v rámci Európy klesla zo 7% na 3% aj za súčasného 
liberalizovaného stavu. Znamená to, že liberalizácia nie je všeobecný liek. Vzh ľadom na 
skutočnosť, že 90% budúceho svetového rozvoja sa deje mimo Európu.  

Vzhľadom na túto skutočnosť je nevyhnutné v Európe stimulovať vhodné investície. 
ACE trvá na požiadavke neznižovania úrovne konkurencie schopnosti európskych architektov 
znížením limitov vzdelania a praxe (min 5+2) pre prístup k vykonávaniu povolania a snaží sa 
o vytvorenie systému poistenia v Európe. 
Záverom podčiarkla dve hlavné priority – v oblasti verejného obstarávania nestanovi ť limity 
obratu ako kritérium a v oblasti vzdelávania neznižova ť počet rokov akademického štúdia. 
 
Po úvodných vystúpeniach nasledovala krátka diskusia - otázky na ministra a odpovede – 
z viacerých: 

-Otázka honorárových poriadkov – EU nemá tendencie brániť voľnému trhu 
- Otázka udržania konkurencie schopnosti EU architektov – limit pre prax5+2 – Napriek 

súčasným trendom EU o deregulácii prístupu na trh, pán minister pozitívne reagoval na 
túto potrebu  
 

 
Rokovanie následne pokračovalo pracovným programom podľa bodov. 
2.1.2 správa audítora a správa o hospodárení v roku  2012. ACE. ACE v roku 2012 hospodárila 
s miernym prebytkom.  



 
Správa schválená. 

 
2.2. Bylaws. Interné predpisy. Pierre Henri Schmutz 
2.3Vzhľadom na vyskytnuvšie sa problémy s platbou členských príspevkov bolo potrebné 

precizovanie otázky platby členských príspevkov v rámci krajiny v prípade viacerých členov 
ACE z jednej krajiny – čo je otázkou vnútornej dohody v krajine a nie otázkou ACE. 
Vzhľadom na možné prepojenie zo štatútom ACE je potrebné pripraviť a v štatútom 
stanovenej lehote celú komplexnú úpravu a poslať členským krajinám na vyjadrenie, čo bude 
predmetom valného zhromaždenia v decembri tohto roku. 

 
2.3. Správa generálneho sekretára o činnosti ACE. 
1. správa o publikačných aktivitách zahŕňa  
   - Pracovný plán ACE na 2013 dokončená a zaslaná členským krajinám. 
   - ACE správa o kolokviu Architekt 2020. Je prílohou týchto dokumentov  
   - ACE sektorálna štúdia – dodatok  
   - ACE prieskum ekonomických trendov 
   - ACE info list  
2. legislatívna podpora – lobing 
   Gen. sekretár zhrnul oblasti smerníc: 

- Profesionálnej kvalifikácie  
- Verejného obstarávania 
- Služieb na vnútornom trhu 
- O energetickej efektívnosti. 

3. komunikácia  
ACE pripravuje novú web stránku. Podrobnejšie v samostatnej časti Lionel Dunet 

   ACE zriadila tri diskusné skupiny na Linkedin 
4. Pracovné skupiny 
   Zoznam pracovných skupín a ich rokovaní 
5. Projekty z fondov EU 
   TRAINBUILD výsledná publikácia projektu bola k dispozícii. 
   SHELTER – finálne stretnutie sa uskutočnilo v máji v Dubline. 
   LEEMA a INSPIRE sú v progrese. 
6: KONŠTRUKCIA 2020 
    Rozdelenie do 5 skupín prvé stretnutia boli v marci až júni 
    Ďalšie v septembri až októbri záverečná konferencia 21 október 
    Forum 27 11. 2013 
7 stretnutie s partnerskými organizáciami 
8 dotazník  
     Vypracovaný a vyhodnotený. Výsledky dostupné v ACE. 
 
3. Valné zhromaždenie ACE služieb EEIG 
Schválené všetky dokumenty 
 
Prvá časť 99 minút 
Fínsko, Nemecko, Írsko, Litva, Holandskou 
   
 
Poobede 
Druhá časť 99 minút 
Belgicko, Malta, Turecko,...  
 
Bod 6.1 
3. Tematická oblasť. Architektúra a kvalita života. 
Úvod Nicholas Galabov – koordinátor  
Otázka životaschopnosti architektúry – orientácia sa na energetickú efektívnos ť.  



Potreba identifikácie finančných mechanizmov a podpora nových zdrojov. 
Orientácia sa na vyhodnotenie životného cyklu budovy a nie iba na aktuálne energetické zisky. 
Pracovná skupina bývanie – potreby zaktivizovania – alebo ukončenia činnosti. Rozhodne sa na 
nasledujúcom VZ ACE. 
Viacero E- výukových kurzov  OPEN HOUSE projektu 
Urbánne otázky – Antonio Borghi – vytvoriť network hlavných architektov. 
Vytvoriť publikáciu najlepších urbánnych príkladov. 
Prostredie a udržateľná architektúra – súčasťou dokumentov na VZ ACE je aj pripravená tabuľka 
oblastí a vzťahov a zodpovedností.  
Nový web – Lionel Dunet 
Pripravená maketa a organigram. 
Členské krajiny majú dodať foto z mimoriadnych realizácií. 
Rozdelenie na verejnú a internú časť. 
Predstavil nové časti.  Komunikácia medzi ACE a MO 
Špecifické udalosti v jednotlivých MO. 
 
Tematická oblasť 2. Pierre Henri Schmutz 
1.Dotazník pripravený aj s lexikónom a vyhodnotený. 
2.PPD ( Smernica pre verejné obstarávanie) – ukončená do leta a v septembri legislatívny 

proces. 
3.SIM ( služby na vnútornom trhu) 132 komentárov 
 
2 DEŇ 
99 Minút – 3 sedenie 
Slovinci, Rumuni Rakúšania, Slovinci  Česi aj Slováci 
 
Ian Pritchard sumarizoval prezentácie a zvýraznil fakty z jednotlivých prezentácií zaujímavé aj 
pre ostatných členov 
Deregulácia, Udržateľnosť, 
Práca so školákmi, cezhraničná spolupráca,  
 
Tematická oblasť 1 – Wolfgang Haack 

-Prijatie rezolúcie o registrovaní programov CPD ( kontinuálneho profesijného vzdelávania) 
-Prezentácia celej histórie rokovaní ohľadom PQD – Smernice profesijnej kvalifikácie počas 

ostatných troch rokovaní a meniacich sa názorov reprezentácií jednotlivých štátov EU 
a aj samotnej administratívy EU v jej jednotlivých zložkách. V sú časnosti podpora aj 
modelu 5+1.( 5 rokov akademické vzdelanie  1 rok praxe )pred licenciou. 

-CPD prijatie Guidelines 
 

Budúce VZ v Biel/ Bienne vo Švajčiarsku 5 a 6 decembra.  
-Predbežný program súčasťou dokumentov. 

 
 
 Martin Drahovský 11.06.2013 
 


